
 واقعا میزی برای مذاکره
 وجود دارد؟!

در حالــی کــه ســیگنال های بســیاری از ســوی 
دولت مــردان مبنی بــر آمادگی ایران بــرای آغاز 
گفت وگو هــا با آمریــکا مخابره می شــود، ابهامات 
بســیاری در خصــوص فراهم بــودن میــز مذاکره 
و موضوعاتــی کــه طرفین می خواهند بر ســر آن 

گفت وگو کنند، وجود دارد.
روی کار  آمــدن دولت چهاردهم و تأکیدات بســیار 
مسعود پزشکیان در انتخابات بر روی رفع تحریم ها 
به واســطه مذاکره با آمریکا، موجب مطرح شــدن 
تحلیل های بســیاری در خصوص آغاز قریب الوقوع 
پروســه مذاکرات میــان ایــران و ایالات متحده در 
دولت چهاردهم شده. این گمانه زنی ها حتی با وجود 
روی کار آمدن مجدد دونالد ترامپ هم کمرنگ نشده 
و بســیاری از قریب الوقوع بودن آغاز مذاکرات خبر 
می دهند. امــا نکته ای که در میان وجود داشــته، 
ابهامات زیاد در خصوص فراهم بودن شــرایط برای 
آغاز گفت وگوهاست. کلید خوردن مذاکرات نیازمند 
پیش زمینه ها و شــرایطی اســت که در حال حاضر 
نســبت به آن افق روشنی مشاهده نمی شود و حتی 
برخی تحلیلگرانی که از لحاظ سیاســی هم با دولت 
همسو هســتند، در خصوص اشــتیاق بیش از حد 
موجود دولت مــردان برای مذاکره هشــدارهایی را 

داده اند.
از مهم تریــن لــوازم گفت وگوهــای دیپلماتیــک، 
مشــخص بودن موضوع مذاکره اســت. در شرایطی 
مدافعان مذاکره از لــزوم گفت وگوی ایران و آمریکا 
ســخن می گویند که هنوز نــه رویکرد دولت جدید 
ایالات متحده نســبت به ایران چندان روشن است و 
نــه موضوعاتی که می تواند  مورد مذاکره قرار گیرد. 
آیا آمریکا می خواهد مســئله هســته ای را روی میز 
بگذارد و پیرامون آن به گفت وگو بنشیند یا همچنان 
به دنبال زیاده خواهی و تحدید حدود ایران به واسطه 

مذاکره بر سر مسائل موشکی و منطقه ای است؟!
مصطفی هاشــمی طبا، فعال سیاســی اصلاح طلب 
در این خصــوص می گوید: »زمانی که پزشــکیان 
موضوع مذاکره را مطرح کرد، چند روز بعد از اغلب 
تریبون ها در مناطق مختلف کشور علیه وی موضع 
گرفته شــد و برخی مواضع شدت هم داشت. اعلام 
مواضع از تریبون ها نشــان می دهد که گروهی این 
نوع ســخنان رئیس جمهور را برنمی تابند. هنگامی 
که خشــم و نفرت با صدای بلند مطرح می شــود، 
آمریکا چگونه می تواند وارد مذاکره شود و اصلا قرار 
اســت درباره چه موضوعی با آمریکا صورت بگیرد؟ 
آقای پزشــکیان تنها عنوان کردند ما حاضر هستیم 
با آمریکا مذاکره کنیم و اصلا مشــخص نیست که 
پزشکیان و تیم او در وزارت خارجه قرار است درباره 
چه چیزی با آمریــکا مذاکره کنند. ما باید از دور و 
تسلســل مذاکره برای مذاکره با غرب خارج شویم. 
سال هاست موضوع مذاکره در کشور ما مطرح است 
و هر بار مذاکره می کنیم تا مذاکرات را به دور بعدی 
موکول کنیــم. به هر حال زمان آن رســیده که از 
این دور و تسلســل خارج شــویم. اگر ما دنبال لغو 
تحریم ها هستیم، مشخص است که آمریکا به آسانی 
از این اهرم فشار علیه ایران عبور نخواهد کرد. زمانی 
که برجام به نتیجه رســید مشخص بود که طرفین 
دنبال چه چیزی هستند و قرار است به چه نتایجی 
برســند، اما حالا مشخص نیســت قرار است درباره 
چه چیزی مذاکره صورت گیرد. برجام هم که دیگر 

وجود ندارد و عملا از بین رفته است.«
علــی لاریجانی هم که با دولت کنونی همسوســت 
و حتــی یکی از جدی ترین حامیــان مذاکره و رفع 
تحریم ها به شــمار می رود، در گفت وگویی که اخیراً 
داشــته با انتقاد از اشــتیاق مذاکره دولتی ها، آن را 
اشتباه دانســته و حتی این مسئله را به ولعی تعبیر 
کرده که ممکن اســت محاسبات اشــتباهی را در 
طرف های مقابل بــه وجود آورد. او در این خصوص 
مذاکره  اهل  می گوید: »جمهوری اســلامی همیشه 
بوده اما مذاکره ســازوکاری دارد و باید پیشنهادات 
مدونی وجود داشته باشــد. مذاکره باید سر فرصت 
و به دقت صورت بگیــرد و تصمیم عجولانه در این 
زمینه را درســت نمی دانم. به هیــچ وجه نباید ولع 
بلاوجه داشــت و این مســائل باید در سطوحی با 
فرصــت و دقت صورت بگیرد. وقتی کســی مذاکره 
پیشــنهاد نــداده، راجع بــه چه چیــزی صحبت 
می کنیــم؟ اینقــدر عجولانه و پابرهنــه در صحنه 
دیپلماتیک پریدن و حرف زدن، دیگران را به اشتباه 

محاسباتی می اندازد.«
به اعتقاد برخی کارشناســان برخــلاف تصور رایج 
مبنی بر رویکرد ایدئولوژیک جمهوری اســلامی در 
سیاست خارجی، تجربه نشان داده که نظام سیاسی 
کشــور نگاهی پراگماتیک و مبتنــی بر منافع خود 
داشــته و اگر شرایط مهیا باشد، به گفت وگو خواهد 
نشست. اما مسئله مهم، وجود میزی برای مذاکره و 
شفاف بودن موضوعاتی است که طرفین می خواهند 

بر سر آن مذاکره کنند.
از این منظر در حال حاضر شــواهد نشان می هد که 
آمریکا و اروپا از اراده و تمایلی برای مذاکره برخوردار 
نیستند و موضوعات مشخصی برای گفت وگو وجود 
ندارد. در چنین موقعیتی ارســال ســیگنال هایی از 
داخــل ایران به غربی ها در خصــوص آمادگی برای 
مذاکره ممکن اســت موجب ایجاد تصوراتی غلط در 
طرف های غربی نســبت به نیاز ایران به گفت وگو و 
توافق و در نهایت زیاده خواهی هایی شود که جز ضرر 
و زیان، آورده ای برای کشور به دنبال نخواهد داشت.
به نظر کارشناســان دســتیابی به یک توافق مؤثر، 
نیازمنــد تعیین دقیــق مطالبات و شفاف ســازی 
اقدامات متقابل طرفین اســت؛ به  طوری  که بدانیم 
در هــر گام چه امتیازاتی می دهیــم و چه منافعی 
کســب می کنیم. تأکید صرف بر مذاکره بدون اقدام 
مشخص یا بدون طراحی یک مسیر مدون، اشتباهی 

راهبردی محسوب می شود.  الف

درنگ!

رئیس جمهــور گفــت: دشــمنان از خارج بــه جامعه القا 
می کننــد که ایران ضعیف شــده و می خواهنــد مردم به 
خیابان ها بیایند تا برای کشور مشکل درست شود؛ ما باید 
برای مردم خدمت کنیم و جایی هم که نمی توانیم مشکلی 

را حل کنیم، با زبان عذرخواهی به جامعه توضیح دهیم.
مسعود پزشــکیان در نشست مشترک سران قوای سه گانه 
که با حضور وزرای دولت و معاونین رئیس جمهور، رؤسای 
کمیســیون های مجلــس و معاونیــن دســتگاه قضایی و 
به مناســبت دهه فجر در نهاد ریاست جمهوری برگزار شد، 
با تبریک اعیاد شعبانیه افزود؛باید نسبت به یکدیگر تحمل 
داشته باشیم تا بتوانیم ســخنان را بشنویم؛ نباید این طور 

نگاه کنیم که بقیه بد هستند و فقط ما خوبیم.
وی با بیان اینکه آنها که اهمیت دارند مردم هستند، اظهار 
داشــت: 50 درصد از مردم در انتخابات حضور یافتند ولی 
الباقی که نیامدند، آیا مردم ما نیســتند و نباید برای آنان 
کار کنیم؟ باید برای این مســئله چاره اندیشی کنیم. مردم 
ما در ابتــدای انقلاب بیش از 98 درصــد به انقلاب رأی 
داده اند و امروزه نبایــد مردم را جذب نکنیم و دفع کنیم؛ 
ما باید برای همه ملت خدمت کنیم. پیامبر اکرم)ص( نیز 
بعد از ورودشــان به شهر مدینه، همگان را به بستن پیمان 

برادری و کنار گذاشتن کینه ها دستور دادند.
پزشــکیان گفت؛امروزه دشــمنان از خارج به جامعه القا 
می کنند که ایران ضعیف شده است و می خواهند مردم به 
خیابان ها بیایند تا برای کشور مشکل درست شود؛ ما باید 
برای مردم خدمت کنیم و جایی هم که نمی توانیم مشکلی 
را حل کنیم، با زبــان عذرخواهی به جامعه توضیح دهیم 
نه اینکه برخورد بد داشته باشیم. وی گفت: اگر کسانی هم 
به دنبال حرف حق خود به خیابان بیایند، دشمن می کوشد 
کــه این وضعیت را به هم بریزد. ما باید معیشــت مردم را 
به هرگونه اصلاح کنیم و حقیقتاً برای جامعه ایجاد مشکل 
کرده اســت و این وضعیت قابل قبول نیســت، بخشی از 
مســئله در دست ماست و بخشی هم در توان نیست، باید 
ســفره مردم را به هرشکل ممکن تأمین کنیم و پاسخگوی 

جامعه باشیم.

رئیس جمهور با اشاره به سیاست خارجی دولت چهاردهم 
گفت: همســایگان ما در اولویت هســتند و می کوشــیم 
تعاملات خود را با همســایگان و منطقه تقویت کنیم.  ما 
طمعی به خــاک دیگران نداریم و با هــم برادریم و اتفاقاً 
می خواهیم با یکدیگر کار و تعامل داشته باشیم. وی عنوان 
کرد: وحدت و انســجامی که امروزه در قوای سه گانه وجود 
دارد، به برکت خداوند اســت و لازم اســت بیش از پیش 
با یکدیگر همکاری و همدلی داشــته باشــیم و اتفاقاً اگر 
اختلاف باشد، به عذاب دچار خواهیم شد. همه باید تبدیل 

به »ید واحده« شویم تا بتوانیم مشکلات را حل کنیم.

 قالیباف: کلام مقام معظم رهبری
 باید فصل الخطاب همه باشد

محمدباقــر قالیباف نیز در این نشســت مشــترک گفت: 

شبیه ترین بخش تاریخ به انقلاب اسلامی، عید غدیر است؛ 
این عید بزرگ یک بار دیگــر به برکت امام راحل با انقلاب 

اسلامی در تاریخ تکرار شد.
وی افزود: امام راحل جز برای خدا ســخنی نگفت و قدمی 
برنداشــت و این نعمت به ملت بزرگ ایران داده شد و امام 

اسلام را زنده کرد و عزت را به امت اسلامی برگرداند. .
رئیس مجلس اظهار داشــت: فتح الفتــوح امام این بود که 
تحول در انســان ها را شــکل داد و این شخصیت بزرگوار 
از منظــر اسلام شناســی، مردم باور بود و بــه ملت ایمان 
داشت. ایشان همیشــه دغدغه مردم و خصوصاً محرومان 
را مدنظر داشــت و فرمودند که آن ها که تا انتهای خط با 
انقلاب می مانند، آن ها هستند که طعم استضعاف و فقر را 
چشیده اند. وی با اشاره به تورم 40درصدی و کاهش قدرت 
خرید مردم، افزود؛حفظ قدرت خرید 7 دهک پایین جامعه 

از طریــق پرداخــت کالابرگ برای 12 یــا 13 قلم کالای 
ضروری، راهی برای جلوگیری از فشار بیشتر بر مردم است.

وی همچنین به وضعیت انرژی به عنوان ثروت ملی اشــاره 
کرد و گفت؛ باید با نگاهی بهره ور به این موضوع نگریسته 
شود. اولین منفعت از صرفه جویی و بهینه سازی انرژی باید 

به مردم برسد.
رئیس مجلس در خصوص مسکن تأکید کرد: مردم به جای 
یارانه، نیاز به خانه دارند و دولت باید تســهیل گری کند تا 
مردم بتوانند خانه های خود را بسازند. تاب آوری جامعه در 
برابر مســائل اقتصادی نباید بیشتر از این تحت فشار قرار 
گیرد، مســائل اصلی را قربانی مسائل فرعی نکنیم. وی با 
اشاره به اهمیت انســجام در کشور متذکر شد: کلام مقام 

معظم رهبری باید فصل الخطاب همه ما باشد.
وی همچنین خاطرنشان کرد: همکاری میان قوا و نهادهای 
مختلف کشــور ضروری است تا بتوانیم به اهداف اقتصادی 
خود دست یابیم و زندگی بهتری برای مردم فراهم کنیم.

 اژه ای: دشمن امروز نسبت به گذشته
 کینه بیشتری دارد

حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای نیز در نشست 
مشترک همدلی سران و معاونین قوای سه گانه گفت؛دشمن 
امروز نسبت به گذشته کینه بیشتری دارد، چون شکست 
خورده است. اســناد بالادستی زیادی داریم که در بخشی 
از آنها توفیقات خوبی داشــته ایم و در بخشی هم توفیقات 
کمتری داشته ایم. برای محقق کردن اصول مختلف قانون 
اساســی توفیقات زیادی داشــته ایم؛ اما هنوز برای اصولی 
که مربوط به حکومت و ملت اســت باید تلاش بیشــتری 
داشته باشــیم. وی بیان کرد: در اجرای سیاست های کلی 
و برنامه های توسعه چند درصد موفق بوده ایم؟ باید اذعان 
کنیم که توفیق زیادی نداشته ایم. باید نسبت به موضوعات 
کشور در این جلسات از تعارفات بگذریم و باید وحدت نظر 
داشته باشــیم تا به نتیجه برسیم. اکثریت اگر موضوعی را 
بر مبانی اســلامی و موازین حق چیــزی را گفتند، اقلیت 

باید تمکین کنند.
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در نشستی مشترک مطرح شد:

همدلی سه قوه برای حل مشکلات

فرمانده کل سپاه گفت: موشکهای ما می  تواند هر هدفی از دشمن 
در منطقه را زیر ضربه قرار دهد و بر ضدموشــکهای دشمن غلبه 
کند. امروز نیروی دریای ســپاه می تواند در هر نقطه ای با دشمن 

بجنگد.
ســردار سرلشکر حســین ســلامی فرمانده کل ســپاه دیروز در 
چهاردهمین جشــنواره مالک اشــتر طی ســخنانی اظهار داشت: 
سپاه پاسداران به عنوان معجزه ذهنی امام راحل که الهام یافته از 

تجربیات تلخ دوران صدر اسلام بود متولد شد.
وی افزود: ســپاه در عاشورای 61 هجری به دنیا آمد. آن زمان که 
قمر بنی هاشــم خود را به شریعه رساند و پیکرش بر زمین افتاد، 

آن زمان سپاه شکل گرفت.
ســردار سلامی ادامه داد: سپاه از دل یک تاریخ سخت بیرون آمد و 

این تاریخ را تا عصر پیروزی انقلاب پیمود.
فرمانده کل ســپاه با بیان اینکه ســپاه تعلیم یافته اســت سرشار 
از روح ایمان باشــد، گفت: سپاه آموخته اســت از شکوه ظاهری 

امپراطوری ها نترسد و علم را با صبر و بصیرت بر دوش بگیرد.
فرمانده کل ســپاه در بخش دیگری از صحبتهای خود گفت: سپاه 
در بطن حوادث بزرگ رشد کرده است و در آستانه ولادت خود هم 

جنگیده است و در  واقعیت میدان تصویر ساخته است.
وی ادامــه داد: دشــمنان فکر می کردند بتوانند ســپاه را به عقب 
برانند و قلوب پاســداران و بسیجیان را تسخیر کنند. دشمنان اول 
با اطمینان به پیروزی آمدند اما ســپاه بی اعتنا به ابهامات و نتایج 
غبار آلود هر معرکه پا با میدان گذاشــته است و با طراحی دقیق و 

اجرای خوب موفق از میدان خارج شده است.
ســردار ســلامی با بیان اینکه تمام عمر ســپاه در دفاع از انقلاب 
اسلامی گذشته است، گفت: سپاهیان از شهادت نهراسیدند؛ خود 
را به دشمن رساندند و از امام آموختند که با دشمن پیش از آنکه 

با ما وارد جنگ شود باید جنگید.
فرمانده کل ســپاه اظهار داشت: ما فقدان عقل در دشمن را بارها 
تجربه کرده ایم. سپاه امروز با سپاه سال 57 در حفظ ارزش ها و روح 
ایمان هیچ تفاوتی نمی کند. اما در حوزه ســلاح بسیار پیشرفته تر 
و در مهارت بســیار کارآزموده تر شده است و در ساخت قدرت با 
انگیزه قوی تر مانده اســت. وی ادامــه داد: امروز نمی توان عظمت 
شکل یافته ســپاه را به تصویر کشید زیرا ســپاه وسیع تر از همه 
قدرتها است. دشمن تمام می شود اما سپاه و بسیج تمام نمی شوند.

ســردار ســلامی با بیان اینکه امروز در قلب آتش فتنه های بزرگ 
قرار داریم، گفت: امروز همه دشــمنان شمشیرها را بالابرده اند و با 
مــا یک گام فاصله دارند امــا در  مقابل این آرایش عظیم از قدرت 

رزمندگان ما ایســتاده اند. امروز مرزهــای جغرافیایی ما مرزهای 
امنیت ملی ما است. اگر دشمن بتواند در مرزهای ما یک حفره باز 

کند بستن آن بسیار سخت است.
فرمانده کل سپاه ادامه داد: جوانان ما که روی مرزها ایستاده اند و 
خط یک مقاومت شــرافتمندانه را تشکیل می دهند همان کسانی 
هســتند که امروز ســردار پاکپور با تعصب از آنهــا دفاع کرد. ما 
برادرانی را داشــتیم که برای حفاظت از مرز از سرما منجمد شدند 
هرچند امروز اینگونه نیست اما برای رسیدن به این نقطه زحمات 

فراوان کشیده شده است.
وی افزود: رزمندگان ما در مرزها ســتون های مستحکمی هستند 
که امنیت و اعتبار  ما به آنها متکی اســت. اگر امروز کشــور  ما در 
میانه دریای آتش آرام است بخاطر مجاهدت این رزمندگان است.

سردار سلامی تصریح کرد: رزمندگان نیروی زمینی اولین کسانی 
هســتند که در مقابل دشمن می ایســتند و زمانیکه آنان به میدان 

می آیند دشمن می گریزد.
فرمانده کل ســپاه گفت: دریا نقطه اتصال ما به همه جهان است و 
امروز نیروی دریای سپاه می تواند در هر نقطه ای با دشمن بجنگد. 
مقامات آمریکایی درباره نمایش بخشــی از قدرت دریایی ســپاه 
گفتند همین بخش کافی اســت تا بتواند بــا تمام قدرت دریایی 

ما بجنگد.
وی درباره قدرت هوافضا در ســپاه عنوان کرد: تاثیر این قدرت در 
لحظه احساس می شود و دشمن در همه جا این قدرت را می بیند. 
امروز شاهد هستید کسر کوچکی از قدرت این نیرو بکار گرفته شده 
اما توانسته است معادلات جهانی را تغییر دهد و به چالش اساسی 
بین ما دشــمن تبدیل شود. موشــکهای ما می  توانند هر هدفی از 
دشمن در منطقه را زیر ضربه قرار دهند و بر ضدموشکهای دشمن 
غلبه کنند. این قدرتی اســت که یکبار در عین الاســد نشان داد 
قدرت و اراده مقابله را داریم. این قدرت اساس بازدارندگی ما است.

ســردار ســلامی درباره نیروی قدس گفت: این نیرو  دشمن را از 
پناهگاه راهبردی به میدان عملیات کشــانده است و در همه نقاط 
قدرت ساخته اســت. برای مظلومان پناهگاه های قدرتمند ساخته 
است و انرژی دشمن در میدان های وسیع را تجزیه کرده و او را در 

معرض فرسایش تدریجی قرار داده است.
وی در پایــان تصریح کــرد: اما همه موفقیت های ســپاه به دلیل 
نعمت امامت و  پیشــوایی مســلمانان رهبر معظم انقلاب اسلامی 
است. ایشان هســتند که ما را در مقابل دشــمنان با راهبردهای 
مبتنی بر حکمت و اندیشــه هدایت می کنند و اجازه نمی دهند به 

وضع موجود قانع باشیم. ما باید قدردان این موهبت الهی باشیم.

سردار سرلشکر سلامی:
موشک های ایران می  تواند هر دشمنی را زیر ضربه قرار دهد

جلســه علنی مجلس به ریاست علی نیکزاد نایب رئیس مجلس شورای اسلامی برگزار شد و ادامه 
رســیدگی به گزارش کمیســیون قضائی و حقوقی در مورد طرح فهرست قوانین و احکام نامعتبر 
در حوزه تجارت و بررســی گزارش همین کمیسیون در مورد لایحه موافقت نامه معاضدت حقوقی 
متقابــل در امور مدنی و تجاری بین دولت جمهوری اســلامی ایران و دولت هند در دســتورکار 

نمایندگان قرار گرفت.
در ابتدای این جلســه ،  علی نیکزاد در نطق پیش از دســتور خود با بیان اینکه »با توجه به سالروز 
ولادت ســالار و سرور شهیدان و روز پاســدار، یاد و خاطره پاسداران شــهید به ویژه سیدالشهدا 
پاسداران شهید حاج قاسم ســلیمانی را گرامی می داریم«، عنوان کرد: حضور مخلصانه و عاشقانه 
ســپاه پاســداران در همه عرصه ها موجب اعتماد و باور مردم به این نیروی انقلابی اســت. سپاه از 
ابتــدای انقلاب تاکنون در تامین و تثبیت امنیت کشــور نقش بی بدیلی ایفا کرده و در راســتای 
ایستادگی در برابر قدرت ها و دفاع از حق و حقیقت به بهترین نحو عمل کرده است؛ سپاه با تبعیت 
از امام حســین)ع( در همه حوزه ها با قدرت و صلابت از انقلاب اسلامی دفاع می کند و نه تنها یک 

نیروی نظامی بلکه نهادی مردمی، جهادی و پیشرو در همه عرصه های حیاتی کشور است.
در بخش دیگری از جلســه علنی، حمید رســایی نماینده تهران در نوبت تذکر خود در اعتراض به 
انتصاب ظریف، مجلس را »کشــک« خطاب کرد که در واکنش علــی نیکزاد نایب رییس مجلس 
گفت: حرمت امام زاده را باید متولی آن نگه دارد؛ اینکه می گوید صندلی کشــک و مجلس کشک، 
حرف خوبی نیســت. این نماینده مجلس با تاکید بر اینکه قوه قضاییه به خاطر شــهادت دو قاضی 
عزیزمان داغدار اســت و درست نیست که به این عزیزان حمله شود، خطاب به نمایندگان مجلس 
عنوان کرد: با کشک خواندن مجلس مشکلات مردم حل نمی شود؛ شاید شما دنبال منافع خود در 
فضای مجازی هســتید. در ادامه این جلســه، نمایندگان با تصویب کلیات و جزئیات طرح فهرست 

قوانین و احکام نامعتبر در حوزه تجارت موافقت نمودند.
حسینعلی حاجی دلیگانی در جلسه علنی دیروز مجلس طی تذکر شفاهی، گفت؛ یک فساد بزرگ 
در حال شــکل گیری اســت. وی اظهار کرد: روز چهارشنبه )17 بهمن ماه( قرار است شرکت کروز 
دو اقدام انجام دهد، اول اینکه صندلی ســوم خود در هیئت مدیره ایران خودرو را تصاحب کند و 

همچنین سهم دولت به این شرکت واگذار شود.
نماینده مردم شاهین شــهر در مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: این یک انحصار و فساد بزرگ 
اســت، چرا که این شــرکت الان اهلیت ندارد و دارای پرونده های قضائی متعددی است. وی ادامه 
داد: هشدار می دهیم اگر این اتفاق بیفتد، به عنوان نماینده مردم فردا یقه همه کسانی را که اهمال 
کردند خواهیم گرفت. ســوابق این شرکت نشان می دهد که به جز انحصار و تعارض منافع به چیز 
دیگری فکر نمی کند. حاجی دلیگانی گفت: الان کروز به عنوان یک شــرکت قطعه ســاز آمده و با 
اختیارات خود می خواهد کل شــرکت ایران خودرو را تصاحب کند. وضعیت خودروهای ما بد است 

و اگر این شرکت بیاید و انحصار ایجاد شود، وضعیت بدتر خواهد شد.
علی نیکزاد که ریاســت جلســه را بر عهده داشــت در پاســخ به این تذکر، گفت: تعداد زیادی از 

نمایندگان مجلس نامه درخواست عدم واگذاری ایران خودرو را امضا کرده بودند.
در ادامه جلســه علنی،  عضو هیات رئیسه مجلس موارد اعلام وصولی از جلمه 2 سوال ملی از وزیر 
امور اقتصادی و دارایی را قرائت کرد. نایب رییس مجلس هم با اشاره به اینکه تعدادی از نمایندگان 
خواستار قدردانی از زحمات و اقدامات دستگاه قضا هستند، افزود: از دستگاه قضا درخواست داریم 

که برخی از مواردی که ارجاع شده است، در اسرع وقت رسیدگی شود.

گزارشی از نشست علنی مجلس
ایران خودرو نباید به کروز واگذار شود

فرمانده کل ارتش گفت: تعامل و همدلی ســپاه و ارتش موجب خرسندی رهبر 
معظم انقلاب اسلامی و خشنودی امام زمان )عج( می شود.

امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران 
در دیدار با سرلشکر پاسدار »حسین سلامی« فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی که به مناسبت سالروز ولادت حضرت امام حسین )ع( و روز پاسدار انجام 
شد، اظهار داشــت؛ تقارن ایام مبارک دهه فجر، ایام شعبانیه، پیروزی مردم غزه 
و همچنین ایام ولادت باســعادت حضرت سیدالشهدا و حضرت عباس )ع(، و روز 
پاسدار و جانباز ایام مبارکی است و همه این وقایع خوب دست به دست هم دادند 
تا ما در این ایام فرخنده و این مناسبت ها مجدد برای دیدار و عرض تبریک حضور 
به هم برســانیم. سرلشکر موســوی افزود: ما این ارتباطات و دیدار صمیمانه را از 
گذشته داشتیم و بیش از آنچه که ما حتی با اقوام و خویشاوندان خودمان ارتباط 

داشته باشیم، با عزیزان، همکاران و همسنگرانمان در سپاه در ارتباط هستیم.
فرمانده کل ارتش در ادامه با اشــاره به وقایع 15 ماهه اخیر در نوار غزه تصریح 
کرد: دشمنان اسلام و مسلمانان در نوار غزه هر آنچه که می توانستند انجام دادند 

تا ملتی را از بین ببرند، اما جلوه های بسیار زیبا در غزه، قلب مومنین را شاد کرد 
و در واقع حیات واقعی و عزت غزه از درون خون شهیدان به وجود آمد.

وی ادامــه داد: با وجود اندوه بار بودن و ناراحتی هایی که ما برای شــهادت زنان 
بی دفاع، مردان بی ســلاح، کودکان، نوزادان و آن همه تخریب ســاختمان ها و 
آسیب های روحی و جســمی که از خود برجا گذاشته است، داشتیم و همه این 
فضاهای تلخی که به وجود آمد، ما را به فضای همدلی و اتحاد ارتش و ســپاه در 
دروان دفاع مقدس نزدیک کرد. سرلشــکر موسوی اضافه کرد: در تبادل اسرا از 
یک طرف شــاهد شکســت کامل رژیم صهیونیستی بودیم و در آن سوی جبهه، 

مــردم غزه با حمایت از مکتب مقاومت، کاملًا پیروز ایســتاده بودند؛ فضایی که 
موجب شــد تا ما مجدد ســال های کنار هم بودن را مرور کنیم و در این فضا و 

مدت 15 ماهه، قدر وجود یکدیگر را بیشتر بدانیم.
فرمانده کل ارتش با بیان اینکه ارتش و سپاه پیشمرگ یکدیگر و سپر گلوله های 
دشــمن برای حفظ جان برادران و خواهران خودشان هستند، گفت: ما هرچقدر 
از این ارتباطات و تعاملات را با هم برقرار کنیم، موجب خرســندی رهبر معظم 
انقلاب اســلامی به عنوان نایب ولی عصر و خشنودی امام زمان )عج( می شود و 
رضایت و خشنودی حاصل شده را موجب خوشنودی خداوند متعال نیز می دانیم.

وی با بیان اینکه از این اتحاد و همدلی، جامعه انقلابی و مردم عزیز ما خوشحال 
می شــوند و قطعاً دشمنان ما خشمگین خواهند شد، یادآور شد: ما از خوشحالی 
مردم شــاد و خشــنود هستیم و دشــمنان ما که چشــم دیدن این یکرنگی و 
همدلی را ندارند، عصبانی و خشــمگین هســتند. سرلشکر موسوی گفت؛ قطعاً 
این همدلی ها و انسجام به اقتدار کشور عزیزمان ایران در قدرت دفاعی و ملی ما 

کمک کننده و بسیار تأثیرگذار خواهد بود.

سرلشکر موسوی: 
 ارتش و سپاه پیشمرگ یکدیگر 
و سپر گلوله های دشمن هستند


